



LEVEL 3

Story #16 Merry Eggsmas! 生蛋快樂!

Essential Question

如何從擁有比較少的人的角度來看事情？

How can I see from the perspective of those who have less?

Pre-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	Does your family celebrate Christmas? What are the celebrations like?	你會慶祝聖誕節嗎？如果會，是怎麼慶祝的呢？
2	What are some holiday traditions that you and your family take part in? (For students who don't celebrate Christmas.)	如果不會，你會慶祝什麼節日呢？
3	Do you prefer giving or receiving presents? Which one feels better?	你比較喜歡收禮物還是送禮物？為什麼？

During-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	(Page 2) Why do you think Xiajiao does not like Eggsmas?	(第 2 頁) 你覺得蝦餃為什麼不喜歡過生蛋節？
2	(Page 7) What do you think Father Eggsmas does for the good eggs and the bad eggs?	(第 7 頁) 你認為生蛋老人會如何對待乖乖蛋和壞壞蛋呢？
3	(Page 11-12) Shaomai is looking concerned. What do you think he is feeling now?	(第 11-12 頁) 燒賣現在看起來很不安。你覺得他在想什麼呢？
4	(Page 18) What do you think Baozi is going to say next?	(第 18 頁) 你認為包子接下來會說什麼？
5	(Page 20) How do you think Baozi feels now?	(第 20 頁) 你認為現在包子有什麼感受？

Post-Reading Discussion Questions

Qn	English	中文
1	Why does Xiajiao dislike Eggsmas while Baozi loves Eggsmas? What's the difference?	為什麼蝦餃不喜歡生蛋節，包子卻超喜歡？兩人有什麼不同？
2	Is it fair that Baozi gets lots of presents and Shaomai has never gotten any presents? Why?	燒賣沒收到半個禮物，包子卻收到那麼多個。這樣公平嗎？為什麼？
3	Who do you think is being kind in the story? How are they kind?	故事裡你覺得誰是最善良的？為什麼？
4	Is it better to receive or to give? Why?	你覺得給予跟接受哪個比較好？為什麼？

Meaningful activity: Organize a food drive during the holidays.

活動時間：試試看在過節時，和家人、朋友一起籌辦一場惜食的活動。